

第四屆香港傑出義工獎得獎者 THE FOURTH HONG KONG VOLUNTEER AWARD WINNER



IDEA 計劃籌委會 IDEA PROJECT ORGANIZING COMMITTEE

提名人
香港建築師學會
Nominator
The Hong Kong Institute of
Architects

核心成員 Core Members
鄭家揚先生 Mr Calvin CHENG
梁善瑩女士 Ms Dorris LEUNG
雷煒程先生 Mr Lawrence LUI
馬家怡女士 Ms Carol MA
孟耀永先生 Mr Wing MANG
王健明先生 Mr Robert WONG

IDEA 計劃籌委會成立於2009年，由展步築智 (Shower Talent Exclude Prejudice)、青希會 (Humanity in Focus) 及香港傑出專上學生服務協會 (HKOTSSA) 聯合組成。IDEA 團隊相信每人都應有參與設計及建造理想生活空間的權利。籌委會致力聯繫世界各地非政府機構，推動香港及亞洲的年青人採取具體行動改善以第三世界為主的教育及居住環境，提出有效建議解決發展中國家面對問題的方案。

IDEA 聯同青年各界，於2010年2月及2011年7月為柬埔寨建造兩所幼兒學校。這兩項為期6至10個月的計劃，每月亦為義工舉辦有關設計及世界公民的工作坊，在其服務旅程中展示了「參與設計」的概念。籌委會建構兩所融合社區參與的典範學校，讓其他學校參考，藉以長遠地提升教育質素。除了建校外，籌委會亦協助優化教學課程內容，為發展中地區提供可持續發展的解決方案。

IDEA 同時在香港舉辦展覽、講座及論壇以提升社會關注及世界公民意識。超過100位義工在過去兩年貢獻了50,000小時，其中60%是專業時間，義工積極把他們的專業知識和技能運用於服務世界各地有需要的社群。現時IDEA與亞洲區國家如尼泊爾、印度、及寮國的非政府機構聯繫，合作建校計劃，以傳揚「參與設計」的概念。

Established in 2009, IDEA (Involve in Design, Empower with Action) Project Organizing Committee (IDEA) is a joint initiative of three bodies: Shower Talent Exclude Prejudice (STEP) Design Team, Humanity in Focus (HIF) and Hong Kong Outstanding Tertiary Students' Services Association (HKOTSSA). IDEA believes that ALL people should have equal opportunity to ENJOY, INVOLVE and ACCESS TO the design of a humanised environment and architecture. With strong commitment of core members, its mission is to network young professionals and NGOs around the world, to add momentum to the voices in improving living environment, especially in the Third World, and to advocate Hong Kong youth to take more concrete action to formulate effective solutions to the pressing issues in the developing world.

IDEA successfully provided a platform for young professionals from different fields to participate, design and built two pre-schools in Cambodia in February 2010 and July 2011. These two projects were 6-10 months projects with monthly workshops to demonstrate the concept of "Participation in Designs", and ended with a design service trip. It created a role model school together with the local community which targeted to enhance the education quality of local schools in the long run. The project aims to transfer the skills to the people in the developing world on building more sustainable schools and developing a better education curriculum. IDEA puts volunteers together to search for more sustainable solution to the problems in the developing world.

IDEA also held exhibitions, lectures and forums in Hong Kong to promote public awareness and global citizenship. Over 100 volunteers contributing 50,000 hours to IDEA projects in the past 2 years and 60% of there were professional hours which volunteers contributed their expertise to serve the needy in the world. IDEA now networks with other NGOs in Asia including Nepal, India and Laos, for school building projects to spread the concept of "Involve in Design, Empower with Action".